

1100089103



LP 61 FPE 2 2009



1100089103

Peranan institusi zakat sebagai agen pembasmi kemiskinan umat
Islam kajian kes di Negeri Melaka / Siti Sukainah Alias.

PUSAT PEMBELAJARAN DIGITAL SULTANAH NUR ZAHIRAH
UNIVERSITI MALAYSIA TERENGGANU (UMT)
21030 KUALA TERENGGANU

1100089103		

Lihat Sebelah

HAK MILIK
PUSAT PEMBELAJARAN DIGITAL SULTANAH NUR ZAHIRAH

**PERANAN INSTITUSI ZAKAT SEBAGAI AGEN
PEMBASMI KEMISKINAN UMAT ISLAM
KAJIAN KES DI NEGERI MELAKA**

SITI SUKAINAH BINTI ALIAS

**KERTAS INI DIKEMUKAKAN BAGI MEMENUHI
SEBAHAGIAN DARIPADA SYARAT MEMPEROLEH
IJAZAH SARJANA MUDA EKONOMI (SUMBER ALAM)**

**JABATAN EKONOMI
FAKULTI PENGURUSAN DAN EKONOMI
UNIVERSITI MALAYSIA TERENGGANU**

2009

PENAKUAN

Saya akui Kertas Projek (EKN 4999A/B) ini adalah hasil saya sendiri kecuali sumber-sumber lain yang telah saya jelaskan rujukannya melalui senarai rujukan yang telah dilampirkan.

30 APRIL 2009



SITI SUKAINAH BINTI ALIAS
UK 13175

DECLARATION

I hereby declare that this Project Paper (EKN 4999A/B) is the result of my own finding, except where otherwise stated other sources are acknowledge by giving references is appended.

30 APRIL 2009



SITI SUKAINAH BINTI ALIAS
UK 13175

PENGHARGAAN

Alhamdulillah dan syukur ke Hadrat Illahi kerana dengan limpah kurnia dan Inayah-Nya dapatlah saya menyelesaikan kajian tesis ini dengan jayanya. Tidak lupa juga selawat dan salam ke atas Nabi junjungan kita, Nabi Muhammad S.A.W.

Terlebih dahulu, saya ingin mengambil kesempatan di ruangan ini untuk merakam setinggi-tinggi penghargaan dan jutaan terima kasih kepada Encik Muhammad Najit Bin Sukemi selaku penyelia dan pensyarah yang telah banyak memberikan bimbingan dan tunjuk ajar dalam menjalani dan menyiapkan tesis ini. Insya-Allah, segala tunjuk ajar yang telah diberikan akan saya gunakan pada masa hadapan kelak.

Terima Kasih kepada kedua ibu bapa saya iaitu Tn. Haji Alias Bin Mohamed Rais dan Pn. Hajjah Latifah Binti Ibrahim, adik-beradik dan keluarga yang sentiasa memberikan semangat dan dorongan agar saya tidak mudah putus asa dalam menghadapi cabaran dan dugaan hidup ini.

Setinggi-tinggi terima kasih diucapkan juga kepada rakan-rakan yang sentiasa bersedia menghulurkan bantuan dan memberikan tunjuk ajar kepada saya. Selain daripada itu, penghargaan ini juga ditujukan kepada semua yang terlibat secara langsung atau tidak dalam menjayakan Projek Sarjana Muda ini.

Sekian dan terima kasih.

Siti Sukainah Binti Alias
588A, Taman Kenanga,
Taman Setia Jaya,
Kampung Lapan,
75200 Melaka.
sukainah_85@yahoo.com

ABSTRAK

Masalah kemiskinan masih lagi menjadi momok yang membelenggu kerajaan dan seringkali dikaitkan dengan umat Islam. Zakat merupakan rukun Islam yang ketiga yang wajib dilaksanakan bagi semua umat Islam. Kutipan zakat akan diagihkan kepada lapan asnaf yang layak meliputi fakir dan miskin. Seajar dengan fungsi sosial, zakat memiliki roh membasmi kemiskinan dan berkongsi kebahagiaan antara golongan kaya dan miskin, mengajar umat Islam membersihkan diri dan menjauhkan sifat tamak yang bertentangan dengan prinsip-prinsip Islam. Kini, pengurusan Pusat Pungutan zakat diletakkan di bawah pengawasan Majlis Agama Islam. Maka tidak hairanlah wujud perbezaan dari segi pengurusan dan pentadbiran dalam pengagihan zakat. Keadaan ini mewujudkan persoalan iaitu sejauhmanakah keberkesanan zakat dapat membasmi kemiskinan masyarakat Islam di Malaysia umumnya dan di Negeri Melaka khususnya. Bagi mencapai objektif kajian, kaedah analisis ekonometrik akan digunakan bagi memperkukuh hasil keputusan akhir dengan melihat hubungan antara pembolehubah-pembolehubah yang dipilih. Dapatan kajian menunjukkan wujud hubungan jangka masa pendek antara semua pembolehubah. Dapatan kajian juga menunjukkan kadar kemiskinan mempunyai pengaruh terhadap bilangan fakir miskin. Ini bersesuaian dengan situasi sekarang di mana apabila kadar kemiskinan menurun, jumlah fakir miskin dalam masyarakat juga akan menurun.

Kata kunci : Agihan zakat, Kadar Kemiskinan, Bilangan Fakir Miskin

ABSTRACT

Problems of poverty still being bogey that is shackling government and often associated with Muslims. Zakat is compulsory thirdly tenets of Islam executed for all Muslims.. In line with function social, zakat have a soul eradicating poverty Zakat collection will be distributed to eight asnaf which qualified cover fakir and poor and share happiness between rich set and poor, teach mankind Islamic cleaned up and distance contrary greedy nature with Islamic principles. Now, Collection Canters management zakat placed below Majlis Agama Islam's supervision. Then small wonder were differences from inside management aspect and administration tithe distribution. Fogginess create issue namely how far zakat effectiveness could eradicate poverty Muslim community in Malaysia general its and in Malacca State especially. To achieve objective of the study, analytical method econometric will be used to strengthen final decision result by looking interrelationship variables chosen. Study findings showing existence span relationship short time among all variable. Study findings showing existence span relationship short time among all variable. Also indicative study findings poverty rate predominate had relationship on number of pauper. This matched to current situation where when poverty decreases rate, number of pauper in society also will decline.